

Title (en)

Rotor wheel of a turbo jet engine comprising a device for axially and radially retaining the rotor blades on the rotor wheel.

Title (de)

Rotorrad eines Turbostrahltriebwerkes mit einer Vorrichtung zum axialen und radialen Befesten der Rotorschaukeln am Rotorrad.

Title (fr)

Roue de rotor de turbomachine munie d'un dispositif de retenue axiale et radiale d'aubes sur le disque.

Publication

**EP 0083289 A1 19830706 (FR)**

Application

**EP 82402387 A 19821228**

Priority

FR 8124355 A 19811229

Abstract (en)

[origin: US4474535A] A blade holding system including a block 13 formed of an elongated part 15 having a lengthwise slot 18 extending over virtually its entire length. The longitudinal sides 181, 182 have openings 23 that receive an axle 17 holding a flexible strip 16 partially lodged in the slot. The flexible strip has two shanks 25, 26. The end 29 of one of the shanks 26 rests on one end 21 of the elongated part 15, the end 28 of the other shank 25 juts out from the lower plane of the elongated part 15 and, when the block 13 is in place between the blade foot 6 and the dovetail groove 2, is able to rest against the bottom 14 of the groove 2.

Abstract (fr)

Dispositif de retenue d'aube comportant une cale (13) formée d'une pièce allongée (15) présentant une fente longitudinale (18) s'étendant sur la presque totalité de sa longueur. Les côtés longitudinaux (181, 182) portent des orifices (23) recevant un axe (17) maintenant une lame souple (16) logée partiellement dans la fente. La lame souple présente deux branches (25, 26). L'extrémité (29) d'une des branches (26) s'appuie sur une extrémité (21) de la pièce allongée (15), l'extrémité (28) de l'autre branche (25) fait saillie du plan inférieur de la pièce allongée (15) et est susceptible, lorsque la cale (13) est en place entre le pied d'aube (6) et la rainure (2) en queue d'aronde, de s'appuyer contre le fond (14) de la rainure (2).

IPC 1-7

**F01D 5/30**

IPC 8 full level

**F01D 5/30** (2006.01); **F01D 5/32** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**F01D 5/323** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [AD] FR 2426151 A1 19791214 - GEN ELECTRIC [US]
- [A] US 3383095 A 19680514 - ANDERSON BERNARD J
- [A] US 4102602 A 19780725 - ROTTENKOLBER PAUL
- [A] US 4265595 A 19810505 - BUCY JR RAYMOND W, et al

Cited by

GB2262139A; US5522702A; GB2393484A; GB2393484B; FR3139597A1; EP0717168A1; FR2728299A1; US5622476A

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB

DOCDB simple family (publication)

**EP 0083289 A1 19830706; EP 0083289 B1 19851030**; DE 3267199 D1 19851205; FR 2519072 A1 19830701; FR 2519072 B1 19860530; JP H0131002 B2 19890622; JP S58119904 A 19830716; US 4474535 A 19841002

DOCDB simple family (application)

**EP 82402387 A 19821228**; DE 3267199 T 19821228; FR 8124355 A 19811229; JP 23491082 A 19821227; US 45277282 A 19821222